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گروه خبر // مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان گفت: با دستور استاندار به دنبال شناسایی پهنه ها و محدوده های 
جغرافیایی با قابلیت معرفی به سرمایه گذاران هستیم و شناسایی این محدوده ها نیز به مرکز خدمات سرمایه گذاری 

سپرده شده است. 
    به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی فیروزی سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان در جلسه بررسی مسائل 
محدوده های شناسایی شده به منظور اجرای طرح های سرمایه گذاری در هرمزگان که با حضور مدیران دستگاه های اجرایی 
صادر کننده مجوز در بخش های مختلف، در مرکز خدمات سرمایه گذاری استان هرمزگان برگزار شد، عنوان کرد: هدفمند شدن 
سرمایه گذاری ها و نوآوری در خدمات قابل ارائه می تواند شرایط اقتصادی و فضای سرمایه گذاری استان را متحول کند.وی 

بر لزوم تلاش همه جانبه در جهت بهبود فضای کسب و کار و سرمایه گذاری در هرمزگان تاکید کرد.سرپرست معاونت هماهنگی 
امور اقتصادی استانداری هرمزگان افزود: در این راستا، تسریع در صدور مجوزها و پاسخگویی به استعلامات توسط دستگاه های 
اجرایی صادر کننده مجوز و مسئول در پاسخگویی به استعلامات در بخش های مختلف، بسیار مهم و ضروری است. مهدی دسینه 
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان هرمزگان نیز در این جلسه ضمن اشاره به دستور استاندار هرمزگان مبنی بر شناسایی پهنه ها 
و محدوده های جغرافیایی با قابلیت معرفی به متقاضیان سرمایه گذاری، گفت: شناسایی محدوده های مذکور به صورت جدی و با 
محوریت مرکز خدمات سرمایه گذاری در حال پیگیری است و می تواند گام موثری در زمینه تسریع در پاسخگویی به متقاضیان 

سرمایه گذاری استان باشد و روند واگذاری زمین و آغاز  اجرای طرح ها را بسیار تسریع کند.

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان خبر داد 

شناسایی و معرفی  پهنه ها و محدوده های 
جغرافیایی  برای سرمایه گذاران

 شناسایی محدوده های مذکور به صورت جدی و با محوریت مرکز خدمات سرمایه گذاری در حال پیگیری است
تشدید مراقبت کلیه مبادی ورودی های  و می تواند گام موثری در زمینه تسریع در پاسخگویی به متقاضیان سرمایه گذاری استان باشد

هرمزگان در مقابله با آئدس

گروه خبــر // مدیــرکل امورمالیاتی 
هرمزگان گفــت: فراریان مالیاتی مجرم 
برایشــان  قانونی  ومجازات  هســتند 

درنظرگرفته شده است. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ شاکررضا مریدی 
با مروری بر مجازات جرایم مالیاتی در قانون 
مالیات های مستقیم افزود :فرار مالیاتی از جمله 
 تخلفات و جرایمی است که زیان های فراگیر و 
گســترده ای به همراه دارد، چرا که مالیات 
در بســیاری از کشــورها به مهمترین منبع 
تامیــن بودجه مورد نیــاز خدمات عمومی 
تبدیل شــده اســت. مریدی گفت: در این 
 حالــت فــرار مالیاتــی به عــدم موفقیت 
 دولت ها در تامین منابع مالی مورد نیاز برای تامین 
هزینه های عمومی کشور منجر خواهد شد. 
 وی گفت: اگر به این نکته توجه کنیم که بخش 
عمده ای از درآمدهای مالیاتی صرف تامین 
 زیرساخت های اساســی مورد نیاز جامعه 
 می شــود، درک دقیــق تــری از ماهیت 
آســیب زای فرار مالیاتی خواهیم داشت. با 
ایــن همه این پیامدها فقــط به همین مورد 
محدود نیست و آسیب های دیگری همچون 
تشــدید بی عدالتی، افزایش شــکاف های 
اقتصادی در جامعــه، افزایش بی اعتمادی 
و نارضایتی مالیــات دهندگانی که تکالیف 
قانونی خود را درســت انجام می دهند در 
پی خواهــد داشــت.مدیر کل امور مالیاتی 
هرمزگان گفت: بررســی قوانین مالیاتی در 
اکثر کشورهای جهان نشان می دهد در همه 
جهان با مجازات های قاطعانه و سختگیرانه 
ای با فرار مالیاتی مقابله می کنند و می  کوشند 
با جرم انگاشتن تخلفات مالیاتی از بروز این 

نوع جرایم و آثار سوء آن بکاهند.وی افزود: 
در ایران نیز به مــوازات افزایش آگاهی ها 
از نقش ســازنده مالیات در سال های اخیر، 
نگاه ها به پدیده تخلفات مالیاتی تغییر کرده 
است. مریدی افزود: تا پیش از این، تخلفات 
مالیاتــی حداکثر با محروم کردن متخلفان از 
معافیت های مالیاتی و یا اعمال برخی جرایم 
مجازات می شد، اما قانونگذار از سال 1394 
رویکرد انضباط  بخش و سخت گیرانه تری را 
در این زمینه در پیش گرفته اســت. در سال 
1394 قانون مالیات های مستقیم دستخوش 
 اصلاحــات و دگرگونی هــای جدی تری 
 قرار گرفــت کــه یکــی از مهمترین این 
دگرگونی ها همانا جرم انگاشــتنِ تخلفات 
مالیاتی و پیش بینــی مجازات های کیفری 
برای این نوع تخلفــات بود.مریدی افزود: 
الحاق بنــدی جدید به قانــون مالیات های 
مستقیم تحت عنوان ماده 274 از جمله این 
تغییرات است. قانونگذار در این ماده، مصادیق 
جرم مالیاتی را به دقت تعریف کرده و مرتکبان 
این جرایــم را به تحمل مجازات های درجه 
شــش )مندرج در قانون مجازات اسلامی( 
محکوم کرده است. وی گفت: مصادیق جرم 
مالیاتی از نظــر قانونگذار عبارتند از: تنظیم 
دفاتر، اســناد و مدارک خلاف واقع و استناد 
به آن، اختفای فعالیت اقتصادی و کتمال درآمد 
حاصل از آن و ممانعت از دسترسی ماموران 
مالیاتی به اطلاعات مالیاتی و اقتصادی خود 
یا اشــخاص ثالث در اجرای ماده 181 این 
قانون و امتناع از انجام تکالیف قانونی مبنی 
بر ارسال اطلاعات مالی موضوع مواد 169 و 
 1699 مکرر به سازمان امور مالیاتی کشور و 

واردن کــردن زیان به دولت بــا این اقدام. 
مریــدی گفت: عدم انجــام تکالیف قانونی 
مربوط به مالیات های مســتقیم و مالیات بر 
ارزش افــزوده در رابطه با وصول یا کســر 
مالیات مودیان و ایصال آن به ســازمان امور 
مالیاتی در مواعد قانونی تعیین شــده، تنظیم 
معامــلات و قراردادهای خود با نام دیگران، 
یا معامــلات و قراردادهای مودیان دیگر به 
نام خود برخلاف واقــع، خودداری از انجام 
تکالیف قانونی در خصوص تنظیم و تسلیم 
اظهارنامه مالیاتی حاوی اطلاعات درآمدی 
و هزینه ای در ســه ســال متوالی و  استفاده 
از کارت بازرگانی اشخاص دیگر به منظور 
فرار مالیاتی از دیگر جرایم مالیاتی است. وی 
 افزود: منظور از مجــازات درجه 6 یکی از 
مجازات های هشت گانه پیش بینی شده در 
 قانون مجازات اسلامی است. مریدی گفت :این 
مجازات ها عبارتند از:حبس شش ماه تا دو 
سال، جزای نقدی بیش از 20 میلیون تا هشتاد 
میلیون ریال، شلاق از سی و یک تا هفتاد و 
چهار ضربه، محرومیت از حقوق اجتماعی از 
 شش ماه تا پنج سال، انتشار حکم قطعی در 
رســانه ها، ممنوعیت از یک یا چند فعالیت 
شــغلی یا اجتماعی برای اشخاص حقوقی 
حداکثر تــا مدت پنج ســال، ممنوعیت از 
دعوت عمومی برای افزایش ســرمایه برای 
اشــخاص حقوقی حداکثر تا مدت پنج سال 
و ممنوعیت از اصدار برخی اســناد تجاری 
توسط اشــخاص حقوقی حداکثر تا مدت 
پنج ســال. مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان 
گفت: قانونگذار در یکی تبصره های ذیل این 
ماده تاکید کرده است که اعمال مجازات های 

تصریح شــده نافی اعمــال محرومیت های 
مندرج در قانون ارتقای سلامت نظام اداری 
و مقابله با فســاد )مصوب مجمع تشخیص 
مصلحــت نظــام در 1390( نخواهد بود.

وی گفت:  بر اســاس تبصره دوم هم، اعلام 
جرایم و اقامــه دعوی علیه مرتکبان جرایم 
مزبور نزد مراجع قضایی از طریق دادستانی 
انتظامی مالیاتی و سایر مراجع قانونی صورت 
 می پذیرد. مریدی تاکید کرد:البته سازوکارهای 
پیش بینی شده برای فرار مالیاتی در ایران فقط 
به مجازات متخلفان محدود نیست. یکی دیگر 
از چشــم اندازهای امیدبخش در این زمینه، 
 افزایش اتکای نظام مالیاتی به ســامانه ها و 
پایگاه های اطلاعاتی و محاسبه و اخذ مالیات 
بر اســاس حجم وسیعی از اطلاعات ذخیره 
 شــده در این پایگاه ها است که بسیاری از 
راه هایی را که تا پیش از این بر مالیات گریزان 
باز بود، بســته اســت.مریدی افزود: انتظار 
می رود اجرای مفاد قانون مالیاتهای  مستقیم 
که در آنها هم بر حرکت نظام مالیاتی به سمت 
سامانه های اطلاعاتی تاکید شده است و هم 
فرار مالیاتی را جرمی قابل مجازات دانسته 
است، سازوکارهای الزام  آور و بازدارنده  تری 
برای پیشــگیری از جرایم مالیاتی به دست 
دهد و با بســتن گریزگاه های مالیاتی زمینه 
مســاعدی را برای تحقق شفافیت و انضباط 

اقتصادی فراهم شود.

مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان:

فرار مالیاتی جرم است و مجازات دارد 

 همکاری فولاد هرمزگان 
با شرکت های دانش بنیان
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 ساخت و بازسازی 1400 قطعه تخصصی
 در نیروگاه بندرعباس 

صفحه 4 را بخوانید

 گــروه خبر // کمیته رفع موانع تولید شــیلات 
با حضــور نماینــده معاونت عمرانی  هرمزگان 
استانداری هرمزگان، معاون آبزی پروری شیلات 
هرمزگان، معاون منابع طبیعی استان هرمزگان ، 
رئیس نظام  دامپزشکی استان هرمزگان، معاون 
محیط زیست استان و جمعی از مسئولین شیلات 

هرمزگان برگزار گردید.
  بــه گزارش خبرنگار دریا  ، معــاون آبزی پروری 
شیلات هرمزگان با اشــاره به اهمیت احداث شهرک 
ماهیان زینتی برای توســعه و رونق این مهم در استان 
هرمــزگان گفت : ایجاد اشــتغال فــارغ التحصیلان 
دانشــگاهی وجوانان بومی منطقــه  وجلوگیری از 
پراکندگــی مراکزتکثیر وپرورش ماهیــان زینتی در 
سطح اســتان از اهم اهداف احداث این مجتمع است.

مســعود بارانی  اظهار داشت تکثیر و پرورش ماهیان 
تزئینی جز مشــاغل زودبازده و پردرآمد و نامش به 
 بازار کســب و کارهای موفق گره خورده اســت و 
در ســال های اخیر افراد زیادی به ســمت این کسب 
و کار ســوق یافته اند که نیازمند ساماندهی و توسعه 

است.
  وی عنــوان کــرد: بدلیــل اهمیــت نزدیکــی به 
مرکزشــهر ودسترســی آســان بــه سیســتم حمل 
ونقل)هوایی،ریلی،زمینی( جهت فروش و انتقال ماهی 
تولیدی به سایر شهرها و اســتان ها واگذاری زمین 
پیشنهادی شیلات جهت احداث شهرک ماهیان زینتی 
از اهمیت زیادی برخوردار اســت .بارانی افزود : در 
این نشســت مقرر شد کلیه دســتگاههای ذیربط در 
خصوص اراضی پیشنهادی مســاعدت های لازم را 
انجام دهند تا اقدامات بعدی برای ایجاد و ساماندهی 

شهرک مذکور صورت پذیرد.

در کمیته رفع موانع تولید شیلات 
هرمزگان مطرح شد

احداث مجتمع تکثیر وپرورش 
ماهیان زینتی شیلات هرمزگان

گروه خبر //  با هوشــیاری، تلاش و 
سرعت عمل کارآگاهان اداره عملیات 
ویژه پلیس آگاهی استان باند ۱۰ نفره 
سارق و مالخران ۲۴ تن سنگ معدنی 
بندرعباس شناسایی  در  انبار  یک   از 
پلیســی دستگیر  و در دو عملیات 

شدند. 
   فرمانده انتظامی اســتان هرمزگان در 
تشریح این خبر بیان کرد:  در پی  وقوع 
سرقت یک محموله سنگین سنگ معدنی 
از یک انبار در جاده اســکله رجایی  و  
عدم ثبت و فقدان هیچگونه اطلاعات از 
ماهیت و یا آثاری از ســرقت محموله،  
پیگیری موضوع بصورت ویژه در دستور 
پلیس  ویژه  اداره عملیات  کارکارآگاهان 

آگاهی  استان قرار گرفت 
  ســردار غلامرضا جعفری افزود: پس 

از  انجــام اقدامات فنــی و اطلاعاتی  و 
بررســی های محســوس و نامحسوس 
توسط  کارآگاهان پلیس آگاهی مشخص 
شد محموله های مسروقه توسط  چندین 
سارق در چند مرحله از انبار سرقت شده 

است.
  وی اظهار کرد:  کارآگاهان عملیات ویژه 
پلیس آگاهی با اقدامات عملیاتی صورت 
گرفتــه و تلاش های بی وفقه و شــبانه 
روزی تعداد ۵ سارق و ۵ نفر مالخر اموال 
مســروقه را شناسایی و ضمن هماهنگی 
با مقام قضائــی در دو عملیات ضربتی  
متهمان را دستگیر کردند. این مقام  ارشد 
انتظامی اســتان خاطرنشان کرد: متهمان 
دستگیر شده در بازجویی های فنی بعمل 

آمده به جرم ارتکابی  اعتراف کردند 
   به گزارش ایرنا ؛ فرمانده انتظامی استان 

هرمزگان با اشاره به کشف سرقت 20 تن 
ســنگ فرومنگنز و 4 تن سنگ نیکل در 
این پرونــده،  ارزش ریالی محموله های 
سرقت شده توســط این باند را برابر نظر 
کارشناســان اقتصادی ۵0 میلیارد ریال 
دانســت و عنوان کرد: متهمان با تشکیل 
پرونده جهت سیر مراحل قانونی به مرجع 
قضائی معرفــی و از آن طریق برای آنان 

قرار مناسب صادر شد .

شناسایی و دستگیری باند 10 نفره 
سارقان سنگ آهن از یک انبار در هرمزگان

گروه خبر // شرکت های دانش بنیان پارک های علم و فناوری هرمزگان و آذربایجان شرقی 
از فولاد هرمزگان بازدید کردند.

  به گزارش خبرنگار دریا ؛ در این بازدید تعدادی از شرکت های دانش بنیان با واحد های فنی فولاد 
هرمزگان گفت و گو و نیازها و توانمندی های دو طرف بررســی شــد. تدوین نقشه راه جهت ادامه 
همکاری ها یکی از دستاوردهای این دیدار بود . در این نقشه پارک علم و فناوری هرمزگان و صندوق 
پژوهش فناوری استان هرمزگان به عنوان نماینده شرکت های دانش بنیان با شرکت فولاد هرمزگان 
همکاری خواهند داشت .این گفت و گو ها با تاکید مدیرعامل فولاد هرمزگان و در راستای توسعه 
تعاملات شرکت های دانش بنیان و شرکت فولاد هرمزگان و استفاده از پتانسیل شرکت های دانش بنیان 

در راستای بومی سازی و پاسخ به نیازهای فناورانه شرکت فولاد هرمزگان انجام شد .

همکاری فولاد هرمزگان با شرکت های دانش بنیان

امام جمعه پیشین جاسک و هرمز 
دعوت حق را لبیک گفت 

ریا
/د

س 
عک



جلب رضایت اولیای دم برای ۳۵ زندانی محکوم به قصاص
  گروه خبر // دادســتان عمومی و انقلاب مرکز اســتان هرمزگان از جلب 
رضایــت اولیای دم برای 3۵ زندانی محکوم به قصاص با تلاش گروه جهادی 
صلح و ســازش دادسرای بندرعباس خبر داد. مجتبی قهرمانی در تشریح این 
خبر افزود: طی چهارماه فعالیت گروه جهادی صلح و ســازش در دادســرای 
عمومی و انقلاب بندرعباس، اعضای این گروه موفق به جلب رضایت اولیای 
دم برای 3۵ زندانی محکوم به قصاص شــده اند. مجتبی قهرمانی تصریح کرد: 
با پیگیری اعضای گروه جهادی صلح و ســازش دادسرای بندرعباس، اولیای 
 دم در خصوص 8 نفــر از محکومین به قصاص، رضایت قطعی خود را اعلام 
نموده اند و در خصوص 27 نفر دیگر نیز رضایت مشروط داده اند که در صورت 
پرداخت دیه مورد توافق در زمان مقرر، قطعی خواهد شد.وی همچنین گذشت 
اولیای دم در این پرونده های قصاص را درخور تحســین و موجب خشنودی 
خداوند متعال در تأسی از سیره نبی مکرم اسلام )صلی الّل علیه وآله وسلم( و 
ائمه معصومین )علیهم السلام( برشمرد و از تلاش و کوشش اعضای گروه جهادی 
صلح و سازش دادسرای عمومی و انقلاب بندرعباس برای ایجاد مصالحه در این 
پرونده ها قدردانی کرد.به گزارش خبرنگار دریا ؛ دادستان عمومی و انقلاب مرکز 
استان هرمزگان در پایان با اشاره به تأکیدات مؤکد و نگاه ویژه ریاست محترم قوه 
قضاییه در خصوص لزوم بسط و گسترش فرهنگ صلح و سازش در پرونده های 
قصاص از عموم مردم خواســت تا در کنار دستگاه قضایی به منظور ترویج و 

توسعه این فرهنگ اسلامی در سطح جامعه همکاری و تعامل داشته باشند.

دو شهر هرمزگان بدون شهردار 
  گروه خبر // جاسک و بستک دو مرکز شهرستان در هرمزگان همچنان 
بدون شهردار هستند. با وجود گذشت حدود چهار ماه از انتخاب شوراهای 
جدید و معرفی شهرداران منتخب هنوز، صلاحیت دو شهردار انتخاب شده در 
شهرهای جاسک و بستک اعلام نشده است.یکی از اعضای شورای بستک 
گفت: صلاحیت شهردار منتخب این شهر احراز نشده است و اعضای شورا 
باید فرد جدیدی را معرفی کنند.بر اساس ماده یک آیین نامه اجرایی شرایط 
احراز تصدی سمت شهردار شورای شهر و روستا موظفند تا یک ماه بعد از 
انتصاب شدن شهردار منتخب خود را به وزارت کشور )در شهر های بالای 
200 هزار نفر( یا استانداری )در شهر های زیر 200 هزار نفر( معرفی کنند.

تاخیر در تایید صلاحیت شــهرداران در حالی است که طبق  تبصره 3 ماده 
80 قانون تشکیلات، وظایف و انتخابات شورا های اسلامی کشور و انتخاب 
شهرداران وزارت کشور و هم استانداری ها مکلفند تا 10 روز بعد از معرفی 
شهرداران پیشنهادی، پس از بررســی و استعلام های لازم نظر نهایی خود 
را اعلام کنند.به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان ، مرادیان عضو شورای 
اســلامی شهر جاسک هم می گوید: چرا با وجود گذشت بیش از سه  ماه 

از معرفی شهرداری، هنوز استانداری در این زمینه اعلام نظر نکرده است.

پرداخت چهار میلیارد صدقه در هرمزگان 
  گــروه خبر // هرمزگانی ها از ابتدای ســال تاکنون، مبلغ چهار میلیارد 
و160 میلیون تومان در قالب صدقه به نیازمندان کمک کرده اند. سیاوش عامری، 
معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد هرمزگان گفت:مردم نوع دوست 
هرمزگانی از ابتدای سال تاکنون، مبلغ چهار میلیارد و160 میلیون تومان در قالب 
صدقه به نیازمندان کمک کرده اند.عامری افزود: از مجموع صدقات جمع آوری 
شده، مبلغ دو میلیارد و 282 میلیون تومان توسط مشترکان خانگی، 740 میلیون 
تومان از صندوق های بزرگ در معابر، ۵90 میلیون تومان توسط مراکز نیکوکاری 
در سطح استان و مبلغ ۵48 میلیون تومان از طریق روش های نوین الکترونیکی 
جمع آوری شده است.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان ، اودر خصوص نحوه  
هزینه کرد صدقات نیز گفت: صدقه جمع آوری شده در هر منطقه، برای نیازمندان 
همان منطقه و طبق دستورالعمل های موجود در سرفصل های مختلف ازجمله 
کمک به معیشت مددجویان، کمک به تأمین مسکن، کمک هزینه های بهداشتی و 
درمانی، کمک هزینه های تحصیلی به دانش آموزان و دانشجویان نیازمند، کمک به 

امر ازدواج زوج های نیازمند هزینه می شود.

خبر

خبری
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سرمقاله

   »در اختیار قرار دادن و فروش مواد دخانی مانند سیگار، تنباکو و 
قلیان به کودکان و نوجوانان زیر 18 سال ممنوع است و مرتکب، مطابق 

قانون مجازات خواهد شد.« 
معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضاییه«.

 این پیام چند روز قبل به تلفنم ارســال شــدو احتمالا به شــماره 
تلفن های دیگر هم ارسال شده است. اولین موضوعی که پس از دریافت 
این پیام به ذهنم خطور کرد این بود که در شهری مانند بندرعباس نه 
تنها قلیان و سیگار به راحتی در دسترس کودکان و نوجوانان زیر 18 
سال قرار دارد که حتی در ساحل و... مشاهده می شود نوجوانان در 
سن دانش آموزی هم به راحتی می آیند وقلیان می کشند و.... از آن 
طرف در گزارش هایی که از برخی محلات حاشیه ای و بافت های 
فرسوده تهیه کرده ایم و حتی به همراه برخی مسئولان بازدیدهایی را 
از این مناطق داشــتیم که مادرانی را مشاهده کرده ام که از مسئولان 
 ملتمسانه می خواستند که معتادان و مواد ومشروب فروشان را از سطح 
 کوچه هــا و خانه های این محلات جمــع آوری کنند. آنها عنوان 
می کردند که شرایط بگونه ای شده است که فرزند ۵و6ساله شان نیز 
به راحتی مواد و... را می شناسند. از خانه که بیرون می آیند، معتادانی 
را مشاهده می کنند که در کوچه ها نشسته اند ومواد مصرف می کنند 
وتزریق دارند و مشاهده این صحنه ها باعث الگوسازی می شود. از 
آن طرف هم در این ســال ها بارها شنیده ایم که از کودکان هم برای 
جابجایی مواد و مشروبات در سطح محلات استفاده می شود که حتی 
برخی از کودکان مواد مخدر را با عنوان شــکلات و... به مشتری ها 
می فروشند که بسیار تاسف برانگیز است و بارها این مشکلات اعلام 
شده است و متاسفانه اقدام مناسبی صورت نگرفته است. حال سوال 
اینجاست که براساس  قانون وقتی عرضه قلیان و سیگار به افراد زیر 
18سال ممنوع بوده و جرم است و مجازات دارد که همان هم متاسفانه 
به راحتی انجام می شــود، چطور مواد مخدر و مشروبات الکلی و... 
به راحتی در دســترس سنین مختلف قرار می گیرد و از طرفی دیگر 
کودکان و نوجوانان در کوچه های برخی از محلات بایستی از میان 
معتادانی بگذرند که در حال تزریق و استعمال هستند و گاهی در برخی 
کوچه ها بیش از 40تا ۵0نفر از ابتدا تا انتهای کوچه می نشینند و حتی 
در کنار برخی از زنان و مردان معتادان، کودکان و نوزادان شان هم دیده 
می شوند که تاثربرانگیز است و بارها این موضوع به مسئولان مختلف 
در جلســات مطرح و گزارش هایی منتشر شده است؛ اما متاسفانه 
تاکنون اقدام مناسبی در این حوزه صورت نگرفته است و شهری مانند 
بندرعباس به بهشت معتادان و مشروب  موادفروشان تبدیل شده است 
و محلات بطور کامل در این حوزه به حال خود رها شده اند. گاهی 
همین معتادان حتی با چاقو، سرنگ و... در کوچه ها می نشینند و مواد 
استفاده می کنند که اگر کسی معترض شود، به آنها حمله ور می شوند. 
این شرایط نشان می دهد متولیان مربوطه بایستی برای رفع این مشکل 
چاره اندیشی کنند تا مواد مخدر، مشروبات، سیگار و قلیان در دسترس 
کــودکان و نوجوانان قرار نگیرد .  برای نجات کودکان و نوجوانان و 

خانواده ها بایستی اقدام مناسبی صورت گیرد.

    علی زارعی

چاره ای باید اندیشید 

گروه خبر // معــاون هماهنگی امور 
عمرانی اســتانداری هرمزگان با بیان 
اینکه رویکرد وزارت علوم، اســتقرار 
دانشــگاه های نسل پنجم در منطقه 
مکران اســت، گفت: وزارت علوم و 
شورای گسترش آموزش عالی مبتنی 
بر نیازهایی که در صنعت وجود دارد، 

مجوزها را صادر می کنند.
   به گزارش خبرنگار دریا ، رضا مدرس 
با اشاره به نشســتی که به منظور بررسی 
گام هــای عملیاتی اجرای ســند آمایش 

ســرزمینی با محوریت منطقــه مکران با 
حضور معــاون آموزشــی وزارت علوم 
و نماینده ســازمان برنامــه و بودجه در 
ســاختمان معاونت نظارت و بازرســی 
کل کشــور برگزار شد، اظهار کرد: در این 
نشست موضوع استقرار دانشگاه های نسل 
پنجم که نیازمحور هستند و این نیازها از 
صنعت منشعب می شود به عنوان رویکرد 
وزارت علوم تبیین شد. مدرس افزود: بر 
این مبنا، وزارت علــوم تمام مجوزها را 
در قالــب این ســاختار ارائه خواهد کرد 

و شورای گســترش آموزش عالی مبتنی 
بر نیازهایی که در منطقه ایجاد می شــود، 
مجوز را صــادر می کند. وی گفت: تأثیر 
منطقه مکران و نقش محوری هرمزگان در 
برقراری اتصال و پیوند کریدور بین الملی 
شرق به غرب و کریدور شمال به جنوب 
به عنوان محرک توســعه در این نشست 
تشریح شــد و ضمن تأکید بر اهمیت سه 
شهرستان جاسک، ســیریک و میناب به 
عنوان بخش مهمی از ســواحل مکران که 
محور پیوند دهنده کریدور شرق به غرب 

 اســت، ضرورت توســعه امکانات برای 
بهره مندی از ظرفیت های این منطقه تبیین 
شد اما مبنای این توسعه در حوزه حمل و 
نقل ریلــی و جاده ای در کوتاه مدت و تا 
فراهم شدن زیرساخت ها، باید با محوریت 
بندرعباس باشــد.معاون هماهنگی امور 
عمرانی استانداری هرمزگان، حمل و نقل 
را یکــی از موضوع های مهم مورد تأکید 
استان هرمزگان در این نشست عنوان کرد 
و گفت: برای تحقــق آن باید یک برنامه 
عملیاتی ویژه بــا حضور وزارتخانه های 

راه وشهرسازی، سازمان برنامه و بودجه، 
ستاد کل نیروهای مسلح  و وزارت دفاع 
تدوین شــود. مدرس بیان کرد: همچنین 
مقرر شد، جلسات این کارگروه به صورت 
 ماهانه با حضور همه اعضا برگزار و نتیجه 
اقدام ها و برنامه های پیش بینی شده در 
قالب گزارشی به سران سه قوه ارسال شود.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری هرمزگان تاکید کرد 

لزوم ضرورت توسعه امکانات حمل و نقل ریلی در شرق هرمزگان 

  

گروه خبر // شــهردار بندرعباس بیان کرد: 
دســتاوردهای مأموریت ۲روز کاری خارج از 
اســتان، مثبت و در جهت پیشرفت و آبادانی 

شهر بندرعباس بوده است. 
   به گــزارش خبرنگار دریا ؛ مهدی نوبانی گفت: 
شــناخت، آگاهی و کسب تجربه و تبادل نظر یک 
اصل علمی تخصصی در پیشــرفت و نوســازی 
فراگیرشهرهاست، امروزه نمي توان با محدودیت و 
بدون استفاده از تجارب موفق به جایگاه یک شهر 
پیشرفته و توسعه یافته رسید و نیاز بندرعباس امروز 
رشد و شکوفایی است و بر همین اساس ما باید از 
تجربه های دیگر شهرها استفاده کنیم.وی عنوان کرد: 
دیدار با علی اکبر صفایی مدیر عامل سازمان بنادر 
و دریانوردی در جهت تقویت و سرمایه گذاری در 
بنادر شهر بندرعباس و توسعه سواحل و گردشگری 

بوده و قطعا تعاملات شــهرداری با سازمان بنادر 
نتیجه مثبتی در آینده خواهد داشــت.نوبانی افزود: 
دیدار با حبیب خراسانی معاون ساماندهی شرکت 
 بازآفرینی شــهری ایــران در راســتای کمک به 
پروژه های نیمه تمام، نوسازی بافت های فرسوده 
و ساماندهی سکونتگاه های غیر رسمی و مرمت و 
بهسازی بناهای تاریخی و همچنین قیر مورد نیاز 
جهت اســتفاده در پروژه های عمرانی سطح شهر 
صورت گرفت.نوبانی تأکید کرد: در اولین نشست 
شهرهای خلاق ایران در رشت نقاط قوت و ضعف 
این اتفاق در مجموعه شهرهای خلاق ایران بررسی 
شد و شهر بندرعباس برای رسیدن به اهداف خود 
در این زمینه باید گامهای بلند و نتیجه بخش تری 
بردارد زحمات زیادی پیرامون تثبیت این مســأله 
کشیده شده و ما نباید بی تفاوت به این مقوله باشیم 

و اگر اهمیت موضوع و جریان شــهرهای خلاق 
را به درســتی درک کنیم میتوانیــم از این ظرفیت 
 در راســتای اشتغال پایدار شــهروندان در حوزه 
صنایع دســتی و صادرات آن به کشورهای منطقه 
و دیگر شــهرهای خــلاق دردنیــا گام برداریم . 
مهدی نوبانی همایش شــهر و پیشــرفت را یک 
تجربه اثرگذار برای شــهرداری ها  و شــوراهای 
 اسلامی شهرها دانســت و گفت نباید جلسات و 
نشســت های تخصصــی را کم اهمیــت و بدون 
بازخورد مثبــت خواند چرا که اندیشــه و خرد 
 جمعی و مشــورت و شــنیدن ایده ها و نظرات 
می تواند تحولی فراگیر را برای توســعه شهر رقم 
نمایشگاه  کرد:  تصریح  بندرعباس  بزند.شــهردار 
 صنعــت تفریحــات، ســرگرمی و شــهربازی 
 ظرفیت هایی داشــت کــه ما بــرای راه اندازی 

شهر بازی بزرگ شهر به آن نیاز داشتیم و استفاده 
از فنــاوری نوین و ظرفیت هــا و توانمندی های 
تولیدکنندگان داخلی برای گسترش مراکز تفریحی 
در راستای ایجاد شور و نشاط در شهروندان یک 

امرضروری می باشد.
  این مقام مســئول افزود: نگاه و اندیشه محدود و 
بســته نمی تواند راهکاری در جهت پیشرفت یک 
شهر باشد باید ذهنیت های بسته و جزیره ای را کنار 
بگذاریم و تعاملات را افزایش دهیم این امر مستلزم 
توجه بیشــتر به راه و روشــهای نوین در توسعه 
شهرهاســت و نباید شهر را در جهتی هدایت کنیم 
که به بن بست برسد مسایل و مشکلات پیش روی 
شــهرداری بندرعباس با عملگرایی و خرد جمعی 
حل خواهد شــد و با صبر و حوصله و استفاده از 

زمان این اتفاق خواهد افتاد .

شهردار بندرعباس :

 دستاورد سفرهای خارج از استان در جهت پیشرفت و آبادانی بندرعباس است 

 گروه خبر // معاون بهداشتی دانشگاه 

علوم پزشکی هرمزگان گفت: کمپینی 
با حضور تمامی شــرکای برنامه جهت 
با  آئدس  پشــه  انتشار  کنترل شیوع 
مشارکت  جلب  رویکرد  دو  از  استفاده 
مردمی و هماهنگی بین بخشــی و با 
خواهد  شــکل  محور  محله  مدیریت 

گرفت. 
   دکتــر محمود حســین پــور افزود: 
تهیه نقشــه نقاط پرخطر اســتان و انجام 
 مراقبت در شعاع ۵00 متری کلیه مبادی 

ورودی های استان و اقدامات تشدید یافته 
حشره شناســی در کل شهربندرعباس در 
محله های مختلف با هدف صید بیشــتر 
صورت گرفته اســت.وی اظهار کرد: پشه 
آئدس مهاجم می تواند بیماری های تب 
دانگ را انتقال دهد پس باید بیماری های 
ناشی از این پشــه را جدی گرفت. انجام 
مراقبت صحیح حشره شناسی می تواند در 
صورت ورود پشه ناقل باعث کشف سریع 
بیماری شود بنابراین مراقبت تلفیقی انسانی 

و حشره شناسی به موازات همدیگر باید 
اجرا شود.حسین پور عنوان کرد: باتوجه 
 به اینکه محل زندگی این پشــه در میان 
زباله ها و لاســتیک های بلااســتفاده و 
فرســوده و آبهای راکد اســت، می طلبد 
شهرداری ها و سایر متولیان اقدامات لازم 
در این زمینه را انجام دهند، در این راستا 
از تمامی ظرفیت ها و همکاری بین بخشی 
دیگر ارگان ها استفاده کرد.وی خاطرنشان 
کرد: کمپینی با حضور تمامی شرکای برنامه 

جهت کنترل شــیوع انتشار پشه آئدس با 
اســتفاده از دو رویکرد جلب مشــارکت 
مردمی و هماهنگی بین بخشی و با مدیریت 
محله محور انجام شود.به گزارش ایسنا ؛ 
معاون بهداشتی دانشــگاه علوم پزشکی 
هرمزگان عنوان کرد: در این برنامه می توان 
از ظرفیت رابطین سلامت محله و سفیران 
ســلامت و رابطین ادارات که نقش مهمی 
در اجرای بسیاری از برنامه های بهداشتی 

دارند استفاده کرد.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان خبرداد

تشدید مراقبت کلیه مبادی ورودی های هرمزگان در مقابله با آئدس

پشت پرده سیاست 

  
مرعشی در آخرین اظهارات خود درباره رهبری اصلاحات و »محمد خاتمی« می گوید: 
»حتما آقای خاتمی سرمایه بزرگی برای کشور است و جزو سیاستمداران خوشنام و 
خوش سابقه است و هر کسی به ایشان دسترسی دارد باید از اندیشه هایش استفاده کند. 
ما در حزب کارگزاران سازندگی در عین حال که به آقای خاتمی و همفکران ایشان در 
جبهه اصلاحات احترام می گذاریم اما اصالت های خود را هم داریم. امروز ما علاقه مندیم 
که آن قدر حزب را قوی کنیم تا روزگاری حزب کارگزاران به تنهایی بتواند دولت تشکیل 
دهد یا به تنهایی بتواند مجلس را اداره کند.« به نظر می رسد آن چیزی که کارگزارانی ها 
اصرار به آن دارند، نوعی رهبری شورایی برای جریان چپ است، شورایی که  می تواند 

از سیدمحمد خاتمی تا کروبی در آن جایگاه لیدری یابند.
ورود غرب به مرحله مقصر نمایی

 در حالــی که مذاکرات در روزهای گذشــته روندی رو به جلو یافتــه و دیدگاه های 
 طــرف ها در خصوص نحوه ادامــه کار و کاهش اختلافات به هم نزدیک شــده بود 
 دیپلمات های ارشــد 3 کشــور اروپایی پس از دیدار با نماینــده آمریکا بار دیگر به

 اتهام زنی رسانه ای علیه ایران روی آوردند . از دیروز که رابرت مالی نماینده آمریکا در 
امور ایران کار دیپلماتیک خود را در وین آغاز کرد، می شــد حدس زد که قطعا باید با 
موج جدیدی از بازی های غرب و تغییر لحن آن ها در مذاکرات وین مواجه شویم. در 
حالی که مذاکرات در روزهای گذشته روندی رو به جلو داشت و دیدگاه های طرف ها 
 در خصوص نحوه ادامه کار و کاهش اختلافات به هم نزدیک شــده بود، دیدار روسای 
هیئت های اروپایی با مالــی کافی بود تا این رویکرد تغییر کند و بار دیگر به اتهام زنی 
رســانه ای علیه ایران روی آورند. ســه کشور در بیانیه مشترکی با مقصرنمایی ایران در 
مذاکرات تلاش کردند تا روند گفت وگوها را به سود سیاست های کاخ سفید منحرف کنند. 
دیپلمات های ارشد انگلیس، آلمان و فرانسه رویکرد مخرب کاخ سفید در بروز مشکلات 
کنونی اجرای برجام و بی عملی خودشان در این سه سال را نادیده گرفتند و ادعا کردند 
که ایران مانع پیشرفت مذاکرات احیای مفاد این توافق است. آن ها مدعی شدند که پس 
از آغاز دور جدید مذاکرات، »ما ســاعت ها تعامل داشته ایم و همه هیئت ها به ایران 
فشار آورده اند که منطقی باشد، اما هنوز نتوانسته ایم وارد مذاکرات واقعی شویم. ما در 
برخورد با مواضع جدید ایران که با برجام و فراتر از آن مغایر اســت، زمان گران بهایی 
را از دســت می دهیم.« سه کشور اروپایی بدون اشاره به این که ایالات متحده مقصر 
اصلی وضع موجود اســت و به رغم ژست های خیرخواهانه همچنان قطعنامه 2231 
سازمان ملل متحد درباره برجام را نقض می کند، مدعی شدند که طرح کلی یک توافق 
 جامع و منصفانه که تمام تحریم های مرتبط با برجام را حذف می کند، در حالی که به 
نگرانی های ما درباره عدم اشاعه می پردازد، از تابستان گذشته به وضوح قابل مشاهده 
بوده است. آن ها بر همین اساس رفتار ایران را ناامید کننده خواندند و ادعای پیشین مبنی 
بر از دست رفتن زمان را تکرار کردند و مدعی شدند، بدون پیشرفت سریع مذاکرات و با 
توجه به سرعت برنامه هسته ای ایران، برجام خیلی زود به پوسته ای خالی تبدیل خواهد 
شد. این در حالی است که خالی شدن برجام از محتوا نه اکنون بلکه از زمانی آغاز شد که 
طرف های آمریکایی و اروپایی با نقض عهد و بی عملی به جهان اعلام کردند که ارزشی 
برای تعهدات خود قائل نیستند و همه چیز برای آن ها صرفا ابزاری سیاسی است.اما علی 
باقری مذاکره کننده ارشد ایران پس از این بیانیه غیرسازنده سه کشور اروپایی اظهار کرد: 
بعضی بازیگران به جای دیپلماسی واقعی بر عادت مقصرنمایی خود پافشاری می کنند. 

نقطه کور لیدری در جبهه اصلاحات 
اظهارات اخیر سران اتحاد ملت و کارگزاران نشان می دهد که نبود یک لیدر همچنان یکی 
از نقاط ضعف جدی اردوگاه اصلاح طلبی است . اختلافات میان کارگزاران و دیگر احزاب 
اصلاح طلب به ویژه اتحاد ملت از همان اختلافات با سابقه در اردوگاه چپ است که در 
جریان انتخابات 98 و 1400 به اوج خود رسید و هرچند تصور می شد که این اختلافات 
بعد از فرمان خاتمی برای از میان برداشــتن نقاط افتراق  به ســمت صلح و سازش پیش 
برود اما اظهارنظرها در این چند روز نشــان می دهد که این آتش اختلاف قرار نیست به 
این زودی ها در این اردوگاه فرو بنشیند. در ابتدا آذر منصوری دبیر کل جدید اعتماد ملت 
گزارشی از دیدار اخیر احزاب اصلاح طلبی با رئیس دولت اصلاحات داد و گفت، برایند 
این جلسه این بود که »اصلاحات جامعه محور تمرکزی دوچندان داشته باشند.« موضوعی 
که با واکنش حســین مرعشی دبیر کل جدید حزب کارگزاران سازندگی همراه شد: »این 
که ارتباط ما با کانون های اصلی نظام قطع شود، نباید دلمان به این خوش باشد که حالا که 
در حکومت نیستیم اما با مردم هستیم«. مرعشی در لفافه »اتحاد ملت« را که این روزها 
آذر منصــوری دبیر کلی آن را به عهده گرفته، هدف انتقــادات خود قرار داد و آن چه در 
انتخابات گذشته اتفاق افتاد و حتی شکست اصلاح طلبان را متوجه سیاست هایی دانست که 
از سوی آن ها اتخاذ شد. این اظهارات مرعشی اما با واکنش »ناصر قوامی« فعال سیاسی 
اصلاح طلب همراه شد: »آقای مرعشی و برخی احزاب اصلاح طلب پایگاه اجتماعی شان 
به تنهایی صفر است و این ها اصلا فعالیت حزبی در تهران و شهرستان ها ندارند. در طول 
مدت بعد از انتخابات که چند ماه از آن می گذرد این احزاب اصلا جلسه ای هم نداشته اند. 
یک نفر در بالا مثل مرعشی و کرباسچی می نشیند و صحبت می کند. این که حزب نیست! 
 ادعای ســهم خواهی هم می کنند و نتیجه اش هم این است که اصلاح طلبان را به این روز

 انداخته اند و ادعایشان نیز هیچ پایگاه اجتماعی ندارد.« او طرح این مباحث را زمزمه هایی 
برای عبور از خاتمی تفسیر کرده و ادامه داده، »باید به مرعشی گفت شما چه پایگاهی در 
ایران دارید؟ حزب تعریفی دارد، کلاس درس و برنامه ای دارد، این ها در تعریف یک حزب 
نمی گنجد در نهایت اگر افراد تاثیرگذار در اســتان ها نباشند کسی این ها را نمی شناسد. 
شما در شهرستان ها از مردم سوال کنید نماینده کارگزاران در شهر شما کیست؟ هیچ کس 
نمی شناســد! بنابراین این که بگویند ما از خاتمی عبور می کنیم یعنی از اصلاحات عبور 
کرده ایم. آقای خاتمی با تمام ضربه ای که احزاب به ایشان زدند باز هم پایگاه اجتماعی در 
جامعه دارد.« این صحبت ها اما در حالی است که کارگزارانی ها همیشه داعیه این را داشته که 
توانسته اند رابط میان اصلاح طلبان با حاکمیت باشند و به واسطه حضورشان  در قدرت بیشتر 
می توانند در اداره کشور نقش آفرینی کنند. از سوی دیگر نیز بسیاری معتقدند، حضور پررنگ 
 حزب کارگزاران سازندگی در انتخابات 98 مجلس و ریاست جمهوری گذشته نشان داد که 
آن هــا در عمل بیش از دیگر جریان های اردوگاه اصلاح طلبی بر دموکراســی و مردم 
محوری تاکید داشــته اند.اما چرا حرف های مرعشی شائبه عبور از خاتمی را باردیگر 
مطرح کرده اســت؟ برای بررسی این سوال باید به عقب تر بازگشت. »اصلاحات از ابتدا 
تاکنون رهبری نداشته است، نه آقای خاتمی ادعای رهبری اصلاحات را داشته و نه جریان 
اصلاحات باهم بر سر رهبری این جریان توافق کرده اند.« این را غلامحسین کرباسچی مرداد 
98 وقتی هنوز بر کرسی دبیرکلی حزب کارگزاران تکیه زده بود مطرح کرد؛ موضوعی که به 
گزارش قرن نو، در رسانه ها به عنوان »عبور از خاتمی« کلید خورد و درواقع اولین جرقه ها 
برای اســتارت زدن اختلافات بر سر رهبری جریان اصلاحات بود. حالا بعد از گذشت 
چندسال از آن اظهارات جنجالی، سخنان اخیر مرعشی باز هم این شائبه را ایجاد کرده است. 

وی با اشاره به این که ایران متون پیشنهادی خود را در خصوص توافق احیای مفاد برجام 
سریع ارائه کرد، افزود:  ما به نحوی سازنده و منعطف تلاش کردیم تا اختلافات کم شود. 
باقری در مصاحبه با شــبکه »پرس تی وی« نیز گفت: »آن چیزی که ما روی آن در این 
گفت و گوها تاکید داریم و از قبل هم توسط رئیس جمهور و دیگر مقام های ارشد روی آن 
تاکید شده، این است که در مذاکرات وین اولویت اصلی ما رفع همه تحریم های غیرقانونی 
و ظالمانه اســت که علیه ملت ایران طی سال های گذشته اعمال شده است. در ادامه این 
مصاحبه، باقری درباره برداشتن تحریم ها گفت: »هنوز درباره موضوع تحریم ها و برداشتن 
آن، فرایند جدی مذاکرات شروع نشده است، البته چند پیش نویس بین دو طرف رد و بدل 
شده اما آن چه مشخص است از نظر ما این است که هر تحریمی که مغایر با برجام است 
باید فورا برداشــته شود، خواه این تحریم ها در دوره اوباما اعمال شده باشد یا ترامپ یا 
بایدن، همه آن ها باید برداشته شود. این موضوع شامل همه تحریم هایی می شود که مرتبط 
با برجام است. آن ها هم باید رفع شود«.همزمان پایگاه خبری آکسیوس گزارش داد که 
مشــاور امنیت ملی آمریکا هفته آینده برای رایزنی درباره ایران به اسرائیل سفر می کند. 
جک سالیوان در این سفر توافق موقت با ایران را در صورت نبود امکان برای بازگشت 
به توافق هسته ای 201۵ پیشنهاد می کند. همچنین »آنتونی بلینکن« وزیر امور خارجه 
آمریکا با تکرار ادعاها درباره گزینه های جایگزین در صورت شکســت مذاکرات وین، 
دیپلماسی را بهترین گزینه در قبال موضوع هسته ای ایران اعلام کرد. وی گفت »ایالات 
متحده به دنبال کردن دیپلماسی با ایران در خصوص بازگشت به مذاکرات هسته ای ادامه 
می دهد، زیرا این یکی از بهترین گزینه های موجود اســت«. به نظر می رسد با تحولات 
جدید در وین، مذاکرات وارد مرحله و فضای جدید و سختی شده باشد به ویژه که حضور 
آمریکایی ها می تواند پیچیدگی های موجود را بیشتر کند. شنیده های خراسان نیز حاکی 
است، در طول بحث های صورت گرفته در روزهای گذشته، طرف های اروپایی در زمینه 
مسائل هسته ای خواسته هایی فرابرجامی مطرح کرده و در عین حال، با معکوس جلوه 
دادن واقعیت، در گفت وگو با رسانه ها مدعی شده اند که ایران در زمینه هسته ای انعطاف 
لازم را نداشته است، این در حالی است که تأکید هیئت ایرانی این بوده که حاضر نیست 
چیزی کمتر از برجام را بپذیرد، چنان که در حوزه تحریمی نیز چیزی فراتر از برجام طلب 
نکرده است. در مقابل، طرف های غربی به نمایندگی از آمریکا عملا در حوزه تحریم ها 
چیزی کمتر از برجام ارائه و در موضوع هسته ای چیزی بیش از برجام طلب کرده اند که 

همین موضوع پیشرفت گفت وگوها را با چالش روبه رو کرده است.
چرایی افزایش 23 درصدی بودجه شورای نگهبان در سال بدون انتخابات 

نخستین بودجه ارائه شده از سوی دولت سیزدهم همچنان محل بحث و اظهارنظر 
اســت. دولت در این لایحه،  بودجه بســیاری از نهادهای مذهبی و حاکمیتی را 
افزایش داده اســت. بودجه برخی نهادها مانند نهاد ریاست جمهوری 69 درصد، 
شورای نگهبان 23 درصد، صدا وســیما ۵6 درصد، مجمع تشخیص 11 درصد 
و مجلس شورای اسلامی 10 درصد افزایش  یافته است. بنا بر گزارش دیده بان 
ایران یکی از نکات حائز اهمیت در این بین افزایش 23 درصدی بودجه شورای 
نگهبان است، آن هم در سالی که قرار نیست هیچ انتخاباتی در کشور برگزار شود. 
هادی طحان نظیف، سخنگوی جوان شورای نگهبان اما در همین باره و در پاسخ 
به انتقاد یکی از خبرنگاران درباره این افزایش بودجه پاسخ داد  که »فعالیت های 
زیرساختی، تشکیلاتی، آموزشی، به روزرســانی و توسعه سامانه های نظارتی و 

سازمان دهی ناظران فقط برای سال انتخابات نیست بلکه کاری پیوسته است.«

تازه های مطبوعات
وطن امروز - این روزنامه نوشــت: دو موضوع مذاکرات و تدوین بودجه 1401 
نخســتین آزمون دولت جدید و تازه نفس رئیسی در مواجهه با افکار عمومی، 
فضاسازی های رســانه ای و تضاد آرا و منافع به حساب می آید، چرا که این دو 
موضــوع با طیف کثیری از نظرات متفاوت در جامعه پیوند خورده و مردم آینده 
اقتصادی خود را تا حد زیادی تحت تاثیر سیاست های دولت در این دو موضوع 

می دانند. 
فرهیختگان - یک منبع نزدیک به قوه قضاییه گفت:قاضی مســعودی مقام همچنان در 
مجتمع مفاســد اقتصادی حضور دارد و صرفا از این به بعد رئیس مجتمع نخواهد بود، 
زیرا مشغله های مدیریتی او چند ماه گذشته باعث شده بود بسیاری از پرونده هایی که 
وی قاضی رسیدگی به آن ها بود، دچار اطاله دادرسی شوند... . قهرمانی نیز به هیچ وجه از 
سمت خود عزل نشده و فقط در دادستانی تهران از جایی به جای دیگر منتقل شده است.

 اعتماد - این روزنامه نوشت: اگر کسی با 1۵00 دلار در آمریکا زندگی متعارف 
یا حداقلی داشته باشد، در ایران هم با 1۵ میلیون تومان، در همان حد بلکه بهتر 
زندگــی می کند، در این صورت خواهیم گفت که هر دلار معادل 10 هزار تومان 
قدرت خرید دارد. پس چرا دلار 30 هزار تومان است؟ علت این است که ارز در 
ایران از حالت ابزاری برای مبادله خارج و به یک کالا تبدیل شده است. باید ارز 

را از حالت کالایی خارج و صرفا به ابزار مبادله تبدیل کرد.
 شــرق -  فرمانده انتظامی تهران بزرگ، در یادداشتی نوشت: واقعیت این است 
که فقط شناسایی ســارقان و دستگیری آنان و حتی پخش کردن تصویر آنان در 
رسانه ها، اثربخش نیست. مادامی که شرایط اقتصادی و وضعیت مالی سامان نیابد، 
این گونه اقدامات صرفا مسکنی بر زخم بازشده بدون مرهمی است که صاحبش را 

رو به مرگ و زوال پیش می برد.
انعکاس

اعتمادآنلاین نوشت: رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس در خصوص تجمعات 
اخیر معلمان گفت: از این که چه تعداد بازداشت شدند اطلاع ندارم اما حتماً مسئله بازداشت 
تعدادی از معلمان را پیگیری می کنم. وی درباره برخوردهای صورت گرفته با فرهنگیان، 
بیان کرد: معلم حــق دارد که حرف خود را بزند، البته در خصوص رتبه بندی، به معلمان 
اطلاعات غلط داده شده و واقعیت را واژگون جلوه داده اند. مجلس با تمام قدرت می خواهد 

از معلمان حمایت کند اما به گونه ای القا کردند که مجلس با این طرح مخالف است.
 رویداد 24 نوشت: خبرگزاری آسوشیتدپرس در گزارشی به نقل از کارشناسان 
و با اســتناد به تصاویر ماهواره ای از پایانه فضایی امام خمینی در جنوب غربی 
استان سمنان که از سوی »پلنت لبز« منتشر شده، نوشته ایران ظاهرا آماده پرتاب 

ماهواره به فضاست. 
 جماران نوشت: در پی انتشار خطبه های جمعه اهل سنت گالیکش و اعتراض به 
این سخنان، مولوی عبدالحمید امام جمعه اهل سنت زاهدان در بیانیه ای تاکید کرد: 
دشمن در کمین است تا بزرگ نمایی کند و تفرقه بیندازد. فریقین باید حرمت ها را 

حفظ کنند تا فرصت سوء استفاده از دشمنان قسم خورده سلب شود.
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مدیر ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری 
مساجد هرمزگان خبرداد

حمایت ویژه از کانون های پیشتاز در طرح ملی فهما
  گــروه خبر // حجت الاســلام پهلوانی از حمایت ویژه اســتانی از 
کانون های فرهنگی هنری مساجد در طرح ملی فهما خبرداد و گفت: به منظور 
 افزایش میزان مشارکت کانون ها در این طرح، بسته های تشویقی در دو قالب 
 اســتانی و ملی پیش بینی شــده اســت.به گــزارش خبرنــگار دریا ، 
 حجت الاسلام » احمد پهلوانی «، طرح ملی فهما را گامی بلند در جهت ساماندهی 
فعالیت های کانون های فرهنگی هنری مساجد دانست و اظهار کرد: طرح ملی 
فهما برگرفته از تربیت راهبردی نیروهای مردمی فرهنگ و هنر مساجد ایران 
اسلامی است. وی با بیان شش روز دیگر تا پایان طرح ملی فهمای 1400 باقی 
مانده است، افزود: مدیران و اعضای کانون های فرهنگی هنری مساجد استان 
می توانند با مراجعه به سامانه بچه های مسجد و شرکت در طرح ملی فهما، 
از مزایای این طرح بهره مند شوند.مدیر ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی 
هنری مساجد هرمزگان با اشاره به پیشینه طرح ملی فهما، خاطرنشان کرد: 
 این طرح از سال 98 آغاز شد و در سال نخست بر شناسایی و رسمیت بخشی 
 کانون های مســاجد تمرکز یافت، در سال دوم ساماندهی و انتظام بخشی 
فعالیت ها مدنظر قرار گرفت و رویکرد این طرح در سال 1400 توانمندسازی 
 بچه های مســجد و کیفی سازی فعالیت هاســت.وی در ادامه به تشریح 
مشوق های در نظر گرفته شده برای افزایش مشارکت کانون های فرهنگی 
هنری مساجد استان هرمزگان در طرح ملی فهمای 1400 پرداخت و گفت: 
17۵ میلیون ریال به حســاب 3۵ کانون هایی که تاکنون موفق به کســب 
بیش از 7 هزار امتیاز شــده اند واریز شــد که سهم هر کانون پنج میلیون 
ریال اســت.پهلوانی با بیان اینکه این حمایت هــا تا پایان طرح همچنان 
ادامــه دارد، افزود: در انتهای طرح نیــز به قید قرعه به کانون های برتر در 
مرحله اســتانی مبلغ پنج میلیون ریال پرداخت خواهد شد.وی با ذکر این 
 نکته که به 31 کانون که تــا 14 آذر ماه جاری موفق به بارگذاری آثار در 
بخش های فیلم، نمایش و سرود در طرح ملی فهما شده بودند به هر کدام 
مبلغ سه میلیون ریال پرداخت شد، گفت: همچنان به کانون هایی که تا پایان 
آذر آثار خود را در این ســه رواق بارگذاری کنند مبلغ ســه میلیون ریال 
پرداخت خواهد شد.این مقام مسئول اضافه کرد: اهدا هشت نگین انگشتری 
متبرک حرم حضرت معصومه)س( و 60 کارت اینترنت 20 گیگ شــش 
ماهه از مشوق های استانی برای شرکت اعضا در مسابقات قرآنی مدهامتان 
 اســت.وی عنوان کرد: پس از اتمــام طرح و بعــد از ارزیابی های لازم، 
حمایت های ویژه ای نیز از کانون های برتر از سوی ستاد مرکز انجام شود.

اعطای تسهیلات به بخش حوزه فرهنگ و هنر بندرلنگه 
  گروه خبر // رئیس اداره فرهنگ و ارشــاد اسلامی بندرلنگه گفت: 
۵ میلیارد و 700 میلیون ریال تســهیلات به بخش حوزه فرهنگ و هنر 
شهرستان بندرلنگه تخصیص یافته است.به گزارش خبرنگار دریا ، وحید 
امیری افزود: این تســهیلات با حمایت فرمانداری و اداره کار و اشــتغال 
شهرستان به مشاغل مستقل و پشتیبان بخش حوزه فرهنگ و هنر اختصاص 
یافته است.وی گفت: از این تعداد 3 میلیارد ریال در حوزه های پشتیبانی 
شامل بخش تولیدات طراحی و دوخت عفاف و حجاب، بخش هنر های 
تجسمی و بخش طراحی گرافیک و همچنین مبلغ 2 میلیارد و 700 میلیون 
ریال به حمایت بخش های مشاغل مستقل هنرمندان در حوزه های مختلف 
شامل نمایش، موسیقی، نقاشی، نویسندگی و گرافیک اختصاص یافته است.

خبری

روابط عمومی 
وندی است  ، آن را از كودكان دريغ ننماييد شیلات هرمزگان  ماهی و میگو هديه ی خدا

  

  

آگهی مز ایده ) نوبت اول ( 
شعبه اول اجرای احکام حقوقی دادگستري بندرعباس به موجب پرونده اجرائی 0000894 ب در خصوص دعوی آسیه کاظمی بطرفیت 

فرح اندام مبنی بر دستور فروش ملک مشاع که در این راستا ملک به شرح ذیل به مزایده گذاشته مي شود .
شش دانگ یک قطعه زمین به شماره ملک 10 فرعی از 2966 اصلی مفروز ومجزی شده از 4 فرعی از اصلی مذکور قطعه 2 تفکیکی با 
کاربری مسکونی به مساحت 299 متر مربع واقع در بندرعباس محله سورو قدیم بلوار پاسداران کوچه نام آوران 6 که 4 دانگ آن متعلق 
 به خانم آسیه کاظمی و 2 دانگ آن متعلق به خانم فرح اندام میباشد که با توجه به موقعیت قرارگیری و اوضاع وشرایط اقتصادی روز 

6 دانگ کلا به مبلغ 17/940/000/000 ریال اعلام میگردد .
1-  فروش نقدی است. و حداکثر مهلت پرداخت بهاء یک ماه می باشد .2-  کلیه هزینه های مربوط به معامله از هر قبیل و از هر جهت به عهده خریدار 
است.3- پیشنهاد دهندگان باید قبل از انجام مزایده در تاریخ روز مزایده با هماهنگی اجرای احکام مبلغ 10 % مبلغ ارزیابی شده را بصورت سپرده نقدی 

بحساب شماره شبا IR 22010000406201290768۵962 دادگستری تودیع و قبض سپرده را به این اجرا تحویل نمایند. 
4-  اجرای احکام در رد یا قبول پیشــنهاد مختار اســت . ۵- مزایده در روز سه شنبه  ساعت 13 مورخ 10/07/ 1400 در محل دفتر شعبه اول اجرای احکام مدنی 
دادگستری بندرعباس واقع در رسالت جنوبی - کوچه فتح المبین - مجتمع قضایی شهید بهشتی بصورت حضوری بعمل می آید و برنده کسی است که بالاترین قیمت 
را پیشنهاد نماید . 6- در صورتیکه برنده تا یک ماه از جلسه مزایده و با انقضای مهلت از پرداخت بها مورد مزایده خودداری نماید مسئول کسر احتمالی قیمت و خساراتی 
که از تجدید مزایده حاصل شود خواهد بود که بدواً از سپرده او استیفا میشود و سپرده تا تعیین کسر قیمت و خسارات وارده مسترد نخواهد شد و متقاضیان شرکت در 

مزایده برای کسب اطلاع بیشتر می توانند به شعبه اول اجرای احکام مدنی دادگستری بندرعباس مراجعه نمایند .

بهمن نیا - دادورز شعبه اول اجرای احکام مدنی دادگستری بندرعباس

ابلاغ اجرائیه به ورثه
 بدین وسیله به خانم/ آقای رقیه شهبازی احمدی نام پدر: محمدرضا تاریخ تولد: 1348/02/01 شماره ملی: 3479۵۵6841 شماره شناسنامه: 287 به نشانی: بندرعباس 
اسلام آباد بلوار ثاراله کوچه کمیل 4 پلاک 31 کدپستی 793913۵93۵ ابلاغ می شود که خانم/ آقای عاطفه میر حسنی نام پدر: حاتم تاریخ تولد: 1369/0۵/22شماره 
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مفقودی  نوبت دوم

 گروه گزارش//  شــهر جناح در پسکرانه های 
خلیج فارس دارای آداب و سنن متعددی است که 

از گذشته تا کنون باقی مانده است. 
  مراسم عروسی در جناح از گذشته تا کنون تغییرات 
زیادی به خود داشــته اســت. با وجود این هنوز هم 
بسیاری از ارکان عروسی در جناح پابرجا است. اگر 
چه به دلیل تغییر وضعیت اقتصادی، برخی از عادات و 
آداب عروسی قدیم کم شده است، اما هنوز پایبندی به 
سنت ها در آن مشهود است و این نشان از قدمت شادی 
و نقش آن در روحیه مردم در جناح دارد. در این اواخر 
برخی از زوجین با ازدواج های آسان و حتی گروهی 
با مراسم ساده برگزار می کنند. با مصاحبه های صورت 
گرفته با مردم کهنسال جناح به خوبی مشخص گردید 
که شــیوه برگزاری مراسم بستگی به اندیشه صاحب 
عروسی داشــت و از زمان های قدیم هم بسیاری از 
خاندان متمول جناح مراســم عروسی خود را ساده و 
بدون موسیقی برگزار می کردند. برخی از خانواده ها 
 هم موسیقی محلی و رقص محلی در عروسی را اجرا 

می کردند. در قدیم عروســی باعث زیاد شدن حس 
همگرایی در بین  مردم شده و اگر یک عروسی چند 
شبانه روز بود، بسیاری از مایحتاج عروسی از جمله 
 چوب بــرای آتش زدن دیــگ، آوردن آب از برکه، 
 درســت کردن نان و غیره توسط مردم شهر صورت 
می گرفــت و حتی پس از به هم رســیدن دو  زوج 
جوان خیلی از افراد مقــداری کمک مالی و غیره به 
آن هــا هدیه می کردند. برخــی از افراد هم علاوه بر 
کمــک نقدی، حیوان زنده نیز بــه داماد تقدیم نموده 
و همواره تلاش داشــتند تا با کمک های مالی که به 
خانواده عروس و داماد می نمایند، فشار مالی حاصل 
از مراســم را کاهش دهند. برخی از جوانان جناحی 
که اقوامی در کشــورهای حوزه جنوبی خلیج فارس 
دارنــد، به آن هــا در زمان عقــد و ازدواج از طرف 
اقوام کمک مالی می شود.عروســی هــای قدیم در 
 جناح همراه با آداب و رســوم خــاص خود بوده و 
 بازی های محلی نظیر داربازی در این مراســم انجام 

می گرفت. یکی از رســوم جالب در عروســی های 
قدیم جناح رسم سرتراشــون بود که این رسم را در 
مناطقی نظیر بندرکنگ ســر هاوی نیــز می گفتند. 
در مراسم سرتراشــون در جناح که همراه با اصلاح 
ســر داماد بود، بزرگان شــهر و اقــوام نزدیک دور 
داماد حلقه زده و آواهای متعددی خوانده می شــد. 
این مراســم در عصر روز آخر عروســی بوده و در 
آن علاوه بر اصلاح ســر داماد توســط آرایشگر که 
 به او ســلمانی می گفتنــد، لباس رســمی داماد با 
سروده های محلی به او پوشانده شده و بر سر او پول 
و شیرینی می ریختند. سپس اقوام نزدیک داماد کنار او 
قرار گرفته و با او عکس یادگاری می گرفتند. در این 
بین پیش از آغاز مراسم سرتراشون نیز موسیقی محلی 
که ساز و دهل و غیره بوده نواخته می شد و در خانه 
داماد مردها به رقص دســته جمعی همراه با دستمال 
پولکی و رنگارنگ مشغول می شدند. کودکان هم شور 
و شعف خاصی در عروسی ها داشته و با لباس نو در 
مراسم مشــارکت می کردند. در مجموع آیین ازدواج 
 در جناح اگر به شــکل سنتی آن اجرا گردد، یکی از 
جالــب ترین و منحصر به فرد تریــن نمونه ها، برای 
احیاء میراث فرهنگی کشورخواهد بود. شکل اجرای 
مراسم در جناح بسیار جالب است به طوری که حتی 
گردشــگران داخلی و یا افراد عادی غیر بومی که به 
دلایلی معمولاً اقتصادی  وارد شهر می گردند، اگرصدای 
مراسمی از مراسمات عروسی را بشنوند ویا ناخواسته 
از نزدیک شاهد یکی از مراسمات باشند، تمایل پیدا 
می نمایند تا در مراسم و جشن عروسی شرکت نمایند 
و از نزدیک مشاهده گر امورات و جنب و جوش های 

بین افراد باشند، برای آن ها جالب خواهد بود. چون 
از نزدیک با رقص دسته جمعی و همگون مردانه همراه 
با حرکات موزون دســت و پا آشــنا شده و فرهنگ 
پوشش، خوراک و آداب و رسوم مردم در عروسی را 
خواهند دید. عروسی در جناح همانند سایر مناطق نیاز 
به تهیه مقدمات آن دارد. در تمام ماه های سال عروسی 
برگزار نمی شود تلاش مردم جناح بر این است که در 
فصولی که هوا معتدل اســت، مراسم را برگزار نمایند. 
تا برای اجرای مراســم نیاز به وسایل برودتی، یخ و 
غیره نباشند و از سوی دیگر دست اندرکاران عروسی 
بتوانند در شــرایط بهتر مقدمات عروســی را فراهم 
نمایند. اما در گذشــته چون در فصول پاییز، زمستان 
و بهار بیشتر مردان جناحی در سفرهای دریایی بودند، 
معمولا عروسی ها در فصل تابستان انجام می گرفت. 
آماده شدن برای مراسم عروسی حدود یک سال برای 
خانواده ها زمان لازم دارد؛ این زمانی اســت که برای 
تهیه تدارکات عروســی صرف می شود. تصمیم گیری 
درباره زمان عروسی بیشتر توسط خانواده داماد انجام 
می گیرد، شاید دلیل این امر این است که کلیه تدارکات 
عروسی باید توسط آن ها انجام گیرد. اما نظر خانواده 
عروس هم در این ارتباط مهم بوده اســت. به ویژه که 
اگر نزدیکان عروس یا داماد وفات می کردند، مراسم 
برای مدتی به تعویق می افتاد. خیلی از عروســی ها 
در ماه ربیع الاول برگزار می شــد. در ماه های محرم 
و صفر از گذشته تا کنون عروسی صورت نمی گیرد.
 شــهر جناح دارای ترکیب جمعیتی متنوعی اســت. 
ازدواج های فامیلی در جناح قدیم همانند بیشتر مناطق 
جنوبی ایران زیاد بود و برای انجام ازدواج های فامیلی 

رفتن به خواستگاری و غیره زیاد زمانبر نبود و برخی 
از افراد از کودکی به نام هم بودند و در ادامه هم با هم 
ازدواج می کردند. برای مراسم خواستگاری روال به این 
صورت بود که یکی از بزرگان خانواده پسر برای دختر 
نزد خانواده وی می رفت. پس از چند روز که پاســخ 
مثبت خانواده عروس اعلام می شــد، بزرگان خانواده 
داماد با حلقه ی انگشــتری به همراه ساعت و طلا به 
خانه عروس می رفتند. در همین روز درباره مهریه و 
 تعداد لباس های عروس توافق می شد. نقش زنان در 
پیدا کردن همســر برای فرزندان خود به مراتب بیشتر 
 بود. چون آن ها در مراســم هــای متعدد دختران را 
 می دیدند و در مورد آن ها ســئوال و پرس بیشتری 
می کردند. اما در حال حاضر مانند سایر مناطق ایران در 
بسیاری از موارد پسر و دختر زوج مورد دلخواه خود را 
خودشان پیدا می کنند. اما باز نقش خانواده در انتخاب 
 همســر برای فرزندان خود زیاد است. چون برخی از 
ازدواج ها در سنین پایین صورت می گیرد و خانواده ها 
 ابتدا در مورد دختر یا پسری که در آینده عروس و یا داماد 
آن ها خواهد شــد به خوبی تحقیــق می کنند. یکی 
از مــواردی که در ارتبــاط با عروســی و ازدواج 
در شــهر جنــاح مهم بــوده، این بود کــه جمعیت 
مهاجرت کرده به جناح در بســیاری از موارد تلاش 
داشــتند با دختری ازدواج کنند کــه از موطن اصلی 
خودشــان باشــد. برای نمونه اوزی های مهاجرت 
کرده به شــهر جناح، با دختری از اقوام خود در اوز 
 ازدواج نموده و ســپس همســر خــود را به جناح
 می آوردند. بسیاری از مردم مراغ، دهنو مراغ، شیبکوه 
و غیره ساکن جناح نیز برای ازدواج دختری از مناطق 

اصلی خود انتخاب می کردند. اما در حال حاضر رسم 
و رسومات تغییر کرده و پسران و دختران جناحی با 
مردم مناطق متعــدد ازدواج می کنند. از دیگر موارد 
قابل ذکر این است که جناحی های ساکن کشورهای 
حوزه جنوبی خلیج فارس نیز تلاش می نمودند تا با 
دختری از موطن اصلی خود ازدواج نموده و ســپس 
همســر خود را به آن کشورها می بردند. در بسیاری 
از موارد هم خانه در جناح درســت کرده و همسر و 
فرزندان خود را در جناح مســکون نموده و خودشان 
هر شــش ماه یا یکســال کار کــردن و تامین امرار 
معاش خانواده، به نزد فرزندان خود برگشــته و مدتی 
 را در جناح بودند و ســپس برای امرار معاش به سفر 
می رفتند. طلاق هم در جامعه قدیم شــهر جناح کم 
بوده و بسیاری از اختلافات خانوادگی را بزرگان فامیل 
بر طرف می کردند.یکــی از مواردی که زمان زیادی 
از خانواده ها برای اجرای مراســم ازدواج در جناح 
در گذشته می گرفت، تهیه لباس عروس بود که چون 
لباس ســنتی بوده و تعداد آن ها هم زیاد بوده است، 
برای آماده شــدن آن ها وقت زیادی لازم بود. اما در 
حال حاضر لباس عروس را به صورت آماده شده تهیه 
نموده و لباس های محلی نیز به صورت دوخته شده در 

بازار فراهم است. برخی از دختران خودشان در خانه 
خوس دوزی و غیره انجام داده و لباس های محلی و 
زری بافی را می توانند انجام دهند. لباس های قدیمی 
 که در عروسی ها پوشیده می شد در حال حاضر کاملا 
تغییر کرده است. لباس های مدرن که از بوتیک ها و 
فروشگاه های البسه فروشی خریداری می گردد، جای 
لباس های قدیمــی را گرفته و همانند تمامی مناطق 
جنوب ایران در شــهر جناح هم مــردم تلاش دارند 
عروسی ها را در مدت روزهای کمتری برگزار نمایند. 
البته تمامی این موارد بســتگی به وضعیت اقتصادی 
برگزارکنندگان عروســی دارد. اما در گذشته گاهی 
عروسی ها در جناح همانند برخی از مناطق جنوب 
تا هفت شــبانه روز هم ادامه پیدا می کرد. در نوشتار 
بعدی تلاش می گردد به گوشه های دیگری از مراسم 
سنتی عروسی در شهر تاریخی جناح پرداخته شده و 
نشان داده شود که در بستر زمان چه تغییراتی در آداب 

و رسوم مربوط به عروسی به وجود آمده است.

عروسی در شهر جناح و آداب و رسوم مربوط به آن

,,,,
زمــان دربــاره  گیــری   تصمیــم  

 عروســی بیشتر توســط خانواده 
انجــام می گیــرد، شــاید  دامــاد 
دلیل این امر این اســت که کلیه 
تدارکات عروسی باید توسط آن ها 
انجام گیرد. اما نظر خانواده عروس 
هم در این ارتباط مهم بوده است

یکــی از مــواردی کــه زمــان 
زیــادی از خانــواده هــا برای 
اجرای مراسم ازدواج در جناح 
در گذشــته می گرفــت، تهیه 
لبــاس عــروس بود کــه چون 
 لبــاس ســنتی بــوده و تعداد 

آن ها هم زیاد بوده است

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

شرکت تعاونی توسعه و عمران  شهرستانی مهرگان نیک قشم 

آگهی دعوت مجمع عمومی مرحله اول

گروه خبر // رئیس کمیســیون فرهنگی شورای اسلامی 
شهر بندرعباس خواستار تهیه شناسنامه هویتی، تاریخی و 

فرهنگی محلات این شهر شد.
   حسن سالاری در حاشــیه افتتاح نمایشگاه اسناد تاریخی شهر 
بندرعباس ضمن قدردانی از تلاش دســت اندرکاران مرکز اســناد 

تاریخی شهرداری بندرعباس در جمع آوری اسناد و مدارک هویتی 
و تاریخی این شهر، اظهار کرد: برای حفظ اصالت، رسم و رسوم ها و 
آداب باید محلات شهر دارای شناسنامه هویتی و تاریخی و فرهنگی 

باشند.
  وی بــا بیان اینکه باید برای هر محلــه ، نماد یا تابلویی به عنوان 

شناســنامه تاریخی و هویتی تعریف شود، افزود: همه محلات شهر 
بندرعباس باید اصالت خود را حفظ کنند و از ظرفیت مرکز اســناد 
تاریخی شــهرداری بندرعباس در جهت هویت بخشی فرهنگی و 

تاریخی شهر استفاده شود.
  به گزارش ایمنا ؛ رئیس کمیســیون فرهنگی شورای اسلامی شهر 
بندرعباس با اشــاره به ضرورت همکاری دستگاه های مختلف در 
هویت بخشــی به محلات و شهر بندرعباس، اظهار کرد: مردم باید 
بیشــتر با اســناد و هویت تاریخی و فرهنگی شهر و محلات آشنا 
شــوند و این اسناد ترویج داده شود تا همگان با این اسناد ارزشمند 

آشنا شوند.

 گروه خبر // مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد 
قشم پل خلیج فارس را پیشانی توسعه قشم 
دانست و گفت: احداث پل خلیج فارس یکی 
 از اولویت های اساســی بــرای ریل گذاری 
توسعه جزیره اســت و در حال رایزنی برای 
ابرپروژه  این  تکمیل  و  جذب ســرمایه گذار 

هستیم. 
   افشار فتح الهی در نشست با اصحاب رسانه، حل 
مشــکلات آب در مناطق مختلف جزیره و توسعه 
بنکرینگ به منظور ایجاد ارزش افزوده، جزو دیگر 
اقدامات زیربنایی این سازمان در دوره جدید دانست.
وی بیان کرد: مشکل کمبود آب جزو مسائل ریشه ای 
 اســت و می بایســت زودتر از اینها بــه آن ورود 
می شــد تا معضل آب پس از اینهمه سال در قشم 
وجود نداشته باشــد.مدیرعامل سازمان منطقه آزاد 
قشــم با اشــاره به ظرفیت های بی بدیل بنکرینگ 
قشــم و امکان پهلوگیری کشــتی ها، افزود: وجود 
این پتانسیل ها، امکانی خداوندی است که متاسفانه 
به دلیل ضعف های مدیریتی از آن اســتفاده شایانی 
نشده اســت.فتح الهی از رایزنی به منظور راه اندازی 
خطوط هوایی در مســیرهای عمان و نجف گفت و 
افزود: در این باره با شرکت قشم ایر مذاکراتی انجام 
شــده و امیدواریم به زودی شــاهد راه اندازی این 
خطوط باشیم.مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم، از 

نبود خدمات گمرکی مناســب برای سرمایه گذاران 
و تجار انتقاد کرد و گفت: این تسهیلات حتی برای 
شرکت های مستقر در شهرهای دیگر مثل تهران فراهم 
است و باید به طور ویژه در منطقه آزاد وجود داشته 
باشــد. وی معافیت های مالیاتی را مشوقی بزرگ 
 برای ورود و جذب سرمایه گذاران ذکر و اضافه کرد: 
 نمی توان تمام مزیت های مناطق آزاد را از آن گرفت و 
سرمایه گذار را تشــویق به سرمایه گذاری در این 

مناطق کرد.
  وی با بیان اینکه قشم باید به برندی برتر در سطح 
ملی و بین المللی تبدیل شود، افزود: باید نام قشم را 
بازآفرینی کنیم و با ایجاد زیرساخت های راه، انرژی 
و حمل و نقل بتوانیم جایگاه خود را در عرصه های 
مختلف بازتعریف کنیم. مدیرعامل ســازمان منطقه 
آزاد قشــم، با تاکید بر نیازمندی قشم به برنامه های 
کوتاه، میان و بلندمــدت ادامه داد: باید ریل گذاری 
حرکت به سمت آینده انجام شــود تا با استفاده از 
سرمایه گذاری ها در حوزه های مختلف مسیر توسعه 
و پیشــرفت در ابعاد مختلف در جزیره رقم بخورد.  
وی با تاکید بر ارتقای ســطح بهداشــت و درمانی 
قشــم در ابعاد کمی و کیفی، استفاده از ظرفیت های 
مردمی و توان بخش خصوصی برای احیای مراکز 
درمانی و بیمارســتان های جزیره را مورد نیاز ذکر 
کرد.فتح الهی همچنین از نیاز ایجاد اطلاعات برای 

نحوه ســرمایه گذاری گفت و افزود: سرمایه گذاران 
برای ســرمایه گذاری نیازمند اطلاعاتی هستند که 
باید به صورت مشــخص در اختیار آنان قرار داده 
شود تا با اطمینان خاطر، زمینه جلب حداکثری آنها 
در بخش های مختلف فراهم آید.وی از ایجاد 300 
کیلومتر راه در چند ســال گذشته در قشم گفت و 
افزود: به رغم اقدامات گسترده در این حوزه، هنوز 
هــم 200 کیلومتر راه نیاز داریــم و به دلیل کمبود 
 بودجه، اولویــت با از بین بردن مســیرها و نقاط 
حادثه ســاز اســت که امیدواریم بتوانیم با کمترین 
هزینه، بیشــترین رضایتمندی و نتیجــه را در این 

خصوص ببینیم.
  مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم در بخش دیگر 
از ســخنان خود با اشاره به فرســوده بودن ناوگان 
حمل و نقل عمومی قشــم از توافق اولیه به منظور 
در اختیارگذاشتن خودروهای دپوشده در گمرکات 
کشــور برای نوســازی ناوگان مناطق آزاد کشور 

خصوصا قشم خبر داد.
  وی ادامه داد: با توجه به مساحت جزیره و شرایط 
آب و هوایی آن، درخواست شده تعداد بیشتری از این 
خودروها در اختیار جزیره قشم قرار گیرد.به گزارش 
ایسنا ؛ وی همچنین با انتقاد از بالابودن هزینه های 
میوه و تره بار در قشــم نسبت به بندرعباس، اضافه 
کرد: نبود اتحادیه های صنفی به منظور نرخ گذاری و 
نظارت، باعث افزایش قیمت در این حوزه شده که 
می طلبد اقدامی اساسی در این رابطه انجام شود و 

بازویی برای دولت شکل گیرد.

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر خواستار شد

تهیه شناسنامه هویتی ، تاریخی و فرهنگی محلات بندرعباس

هیات مدیره شرکت تعاونی توسعه عمران شهرستانی مهرگان نیک قشم 
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  حمله به کندوهای طبیعی زنبور عسل به وسیله آتش باعث انقراض نسل آنان 
و آتش سوزی درختان می گردد

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

گروه خبر // مدیرعامل نیروگاه بندرعباس از طراحی، 
ساخت و بازسازی ۱۴۰۰ قطعه تخصصی از ابتدای سال 

جاری تاکنون در این مجموعه خبر داد. 
   حسین سلیمی اظهار داشت: با توجه به شرایط تحریم و موانع 
موجود در تامین قطعات خارجی، استفاده از توانمندی های 
ساخت داخل بهترین گزینه برای تامین قطعات جهت تولید 
برق پایدار در این نیروگاه است که حرکت در مسیر ساخت 
داخل موجب حمایت از تولیدکننده های داخلی، کمک به 
اشتغال و صرفه جویی ارزی خواهد شد.سلیمی گفت: این 
مجموعه از ابتدای سال تاکنون موفق به بومی سازی بیش 
از 1400 قطعه مهم کوچک و بزرگ نیروگاهی شده است 
که علاوه بر صرفه جویی ارزی، گام بسیار مهمی در عرصه 

افزایش دانش این بخش مهم صنعت برق کشــور برداشته 
اســت.مدیرعامل نیروگاه بندرعباس تصریــح کرد: این 
تجهیزات فنی شامل قطعات مختلف مجموعه توربو ژنراتور 
انواع پمپ ها، کمپرســورهای فشــار قوی فن های بویلر، 
سانتریفیوژ توربین، دیسشارژ کیسینگ پمپ آب خنک کن و 
تجهیزات الکتریک و ابزار دقیق بوده که با کمک تخصص و 
توانمندی های ساخت داخل تامین شده است.سلیمی عنوان 
کرد: در این مدت طراحی و ســاخت دیسشارژ پمپ آب 

خنک کن برای اولین بار در نیروگاه بندرعباس انجام شده 
است که این امر ۵0 درصد صرفه جویی ارزی برای صنعت 
برق کشور به ارمغان آورده است.وی اظهار داشت: در این 
بازه زمانی قطعات یدکی ولوهای آب شیرین کن، نازل تفلونی 
و هدر آب پاش آب شــیرین کن، قطعات فرم باند اسکرین، 
توری، قرقره، زنجیر باند اسکرین، هوزینگ مکانیکال سیل، 
کاسه نمد، قطعات کمپرسور شامل: اینتر کولر سوپاپ ولوها، 
رینگ پیستون ها، گلندهای روغن، دیافراگم، شاتون، شفت 

و پیستون کمپرسور فیلترهای هوا جزو قطعات ساخته شده 
در اداره تاسیسات بوده است.

   مدیرعامــل نیروگاه بندرعباس گفــت: در حوزه اداره 
توربیــن و ژنراتور نیــز در این مدت قطعــات مختلف 
مجموعه توربوژنراتور شــامل: پره های ثابت و متحرک، 
 چرخ کورتیس، قطعات مختلــف توربین بخاری و گازی 
پیچ های توربین، سیل ها، یاتاقان ها، قطعات آبندی، ذغال 
ژنراتور، بازســازی شــرودهای توربین گازی، بازسازی 

کراس فایر تیــوب و نگهدارنده کراس فایر، قطعات ولو و 
واشرهای لاستیکی مسیر”72 آب خنک کن ساخته شده 
است.سلیمی ابراز داشــت: در حوزه های دیگر کارت های 
الکترونیک سیستم بی ام اس، کلکتور لوله های تزریق کلر و 
سیل های لابیرنتی توربین نیز طراحی و ساخته شده است.
به گزارش فارس؛ مدیرعامل نیروگاه بندرعباس در پایان 
افــزود: نیروگاه بندرعباس با 6 واحد تولیدی و با مجموع 
ظرفیت یک هزار و 320 مگاوات ساعت بزرگترین نیروگاه 
جنوب شرق کشور است و ضمن تولید پایدار انرژی حیاتی 
برق و پشتیبانی از شبکه سراسری، بخشی از قطعات مورد 
نیاز خود را با تکیه بر دانش، تجربه و تخصص کارکنان خود 

طراحی و مورد ساخت و بازسازی قرار می دهد.

ساخت و بازسازی 1400 قطعه تخصصی در نیروگاه بندرعباس 

  

گروه خبر // نماینده ولی فقیه در اســتان 
کردن  فراهم  بــا  باید  گفــت:  هرمزگان 
زمینه های اشــتغال و فعال کردن معادن 
راکد در روستاها و بخش های محروم جلوی 
بخش زیادی از مهاجرت و حاشیه نشینی 

را گرفت. 
 حجت الاســلام محمد عبادی زاده در دیدار 
با معتمدیــن بخش فین اظهــار کرد: نهضت 
مطالبه  گری و درخواســت مردم از مسئولین 
باید تبدیل بــه یک رویه جاری در ســطح 
استان شود.وی با اشــاره به اینکه مردم باید 
بتوانند مشــکلات خود را با مسئولان استان 

به راحتی منتقل کنند افزود: بیان مشــکلات 
و طرح دغدغه ها سبب می شــود مردم خود 
را به نظــام نزدیک تر ببینند و مســئولان هم 
 بایستی شرایطی مهیا کنند که مشکلات کاهش 

یابد.
     امــام جمعــه بندرعباس گفــت: نهضت 
مطالبه گری اگر در اســتان به وجود بیاید هم 
به مردم و هم به مسئولان استان کمک می کند 
تا برنامه ریزی مناســبی برای حل مشکلات 
صورت گیرد، در روز دانشجو ما هم با همین 
تفکر تریبــون آزاد در صحن مســجد جامع 
برگزار کردیم تا دیدار چهره به چهره داشــته 
باشیم و دانشجویان نگرانی های خود را مطرح 
کننــد. وی تصریح کرد: بخــش فین یکی از 
مناطق با ظرفیت و در عین حال دارای نیروی 
انسانی مستعد و تحصیل کرده است، نیروهای 
نخبه این منطقه برای اســتان نعمت هســتند.   
نماینــده ولی فقیه در اســتان هرمزگان ابراز 
داشــت: بخش فین دارای ظرفیت های خوب 
اعم از کشاورزی ، دامداری و... برای ساکنین 
خود را دارد ، اما مسئولین ما باید توجه کنند 
که یکی از علت های مهاجرت افراد از روستا 
به شــهر نبود شغل است و با ایجاد شغل هایی 

متناسب با شرایط محیطی می شود جلوی این 
مهاجرت ها را گرفت.حجت الاســلام محمد 
عبــادی زاده اضافه کرد: یکی از مشــکلات 
 عدیــده بندرعبــاس افزایش بیــش از حد 
زاغه نشینان و حاشیه نشینان شهری است، اگر 
مدیریت درســتی صورت گیرد و در مناطق و 
شــهرهای محروم ایجاد اشتغال شود قطعا این 

میزان مهاجرت کاهش خواهد یافت.
  وی در ادامــه با تاکید بر اینکه معادن زیادی 
در منطقه فین وجود دارد گفت: بعضی از معادن 
بخش فین به نام افرادی است که هیچ اقدامی 
برای توسعه و آبادانی این بخش نمی کنند، یکی 
از مطالبات مهم بنده این اســت که افرادی که 
متولــی معادن در این مناطق هســتند و عمل 
سودمندی انجام نمی دهند مسئولیتشان را باید 
خلع کنند. به گزارش  تسنیم ، نماینده ولی فقیه 
در استان هرمزگان در پایان خاطر نشان کرد: 
خیلی از مناطق محروم هرمزگان دارای معادن 
ارزشمندی هســتند که مورد بی توجهی و بی 
مهری متولیان ذیربط قرار گرفته اند و امیدواریم 
که با رســیدگی مســئولان معادن این مناطق 
محروم فعال و افــراد فاقد صلاحیت خلع ید 

شوند. 

نماینده ولی فقیه در هرمزگان:

 معادن مناطق محروم برای ایجاد اشتغال فعال شود 
 گروه خبــر // یک عضو کمیســیون 
برنامه و بودجــه مجلس گفت که دولت 
با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی یارانه جدیدی 
پرداخت می کند، پس عملا تفاوتی برای 

مصرف کننده نخواهد داشت. 
  جعفر قادری با اشــاره به جزئیات لایحه 

بودجه 1400 گفت:  در بخش مالیات ها، 
دولت معافیت های مالیاتی را افزایش 

داده و مافیــات مالیاتــی برای 
کارکنــان ۵ میلیون تومان در 
نظر گرفته شــده است، پس 
از نظر مالیاتی فشــاری بر 
مجموعــه و گروهی وارد 
نمی شــود.وی درباره طرح 
مباحثــی پیرامون حذف وام 

ازدواج گفت: با توجه به قانون 
بحث  می خواهد  دولت  جمعیت 

وام ازدواج را پیش ببرد پس موضوع 
حذف وام ازدواج مطرح نیست و همچون 

سال های گذشته پرداخت می شود و منعی 
برای آن وجود ندارد.این عضو کمیســیون 
برنامه و بودجه مجلــس درباره حذف ارز 
4200 تومانی در بودجه اظهار کرد: دولت 
ارز 4200 تومانی را بــه جز گندم و دارو 
حذف کرده است، پس قیمت نان و دارو تغییر 
نمی کند. درست است که نانوا آرد را با قیمت 
آزاد خریداری می کند اما عملا با قیمت قبلی 
می فروشد و مابه التفاوت را از دولت می گیرد 
پس تفاوتی به حال مصرف کننده ایجاد نشده 
و فقط از اتلاف گندم و نان و روانه شــدن 
آن به سمت دامداری ها جلوگیری می شود.
قادری افزود: دولت برای حذف ارز 4200 
تومانی 100 هزار میلیــارد تومان در نظر 

گرفته تا با حذف ارز 4200 تومانی یارانه به 
دهک های اول تا هفتم پرداخت کند. چهار 
دهک اول ماهانــه حدود 120 هزار تومان 
و ســه دهک بعدی ماهانه حدود 90 هزار 

تومــان 

بر  مــازاد 
یارانه قبلی دریافت می کنند.وی مجددا گفت: 
دولت ارز 4200 تومانی را حذف کرده اما 
به جای آن حدود 100 هزار میلیارد تومان 
یارانه جدید پرداخت می شود پس نگرانی از 
بابت حذف ارز 4200 تومانی وجود ندارد، 
چون دولــت آن را در جای دیگر پرداخت 
می کند و قدرت خرید مردم حفظ می شود.
این عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
درباره فــروش نفت گفت: دولت پیش بینی 
فروش روزانه 1.2 میلیون بشــکه به قیمت 
حدود 60 دلار را کرده اســت اکنون قیمت 
نفت در بازار 70 دلار است از طرفی قیمت 

ارز هم 23 هزار تومان در نظر گرفته شــده 
اســت. به نظر می رســد در این حد امکان 
فروش نفت وجــود دارد.وی با بیان اینکه 
دولت به دنبال برقــراری انضباط مالی در 
بودجه اســت، گفت:  دولت تــا آنجایی که 
توانسته انضباط مالی را رعایت کرده، 
همچنین تلاش کرده در جاهایی 
طبیعتا  کند،  برقرار  انضباط 
اگر خلاءها و مشکلاتی 
ورود  مجلس  باشــد 
کرده و اصلاحاتی در 
بودجه اعمال خواهد 
کرد.قــادری درباره 
کســری  احتمــال 
بودجه در سال آینده 
منابع  از  بخشی  گفت:  
اوراق  طریــق  از  دولت 
اســناد خزانه و اوراق قرضه 
تأمین می شــود که مــا آن را به 
عنوان کســری بودجه در نظر می گیریم. 
مهم این اســت که دولت تلاش کرده میزان 
اســتقراض و فروش اسناد خزانه را کم کند 
منتها پیش بینی شده اگر امکان فروش نفت 
یا فروش سهام در واحدهای تولیدی فراهم 
نشود دولت کسری را از طریق انتشار اسناد 

خزانه تأمین کند.
   وی در پایــان و در جمع بنــدی اظهــار 
کرد: طبیعتا دولت می توانســت بودجه ای با 
اشکالات و ایرادات کمتر به مجلس ارائه کند 
ولی در مجموع این بودجه به عنوان بودجه 
دولت سیزدهم در سال اول کاری اش قابل 
دفاع است. مجلس هم اشکالات و ایرادات 

آن را رفع می کند.

افزایش یارانه نقدی با حذف ارز 4۲00 تومانی

گروه خبر // معــاون امور دریایــی اداره کل بنادر و 
دریانوردی هرمزگان گفت: با هدف افزایش ضریب ایمنی 
دریانوردی تست سیگنالینگ رادیویی دریایی در پهنه 

آبی استان انجام می پذیرد .
   به گزارش خبرنگار دریا ، »اسماعیل مکی زاده« با بیان 
اینکه یکی از وظایف حاکمیتی و بین المللی سازمان بنادر 
به عنوان متولی امر دریا و دریانــوردی تأمین ارتباطات 
رادیویــی مطلوب در طیف پــاک دریایی تخصیص یافته 
به ســازمان بنادر و دریانوردی است، اظهارداشت : انجام 

تست سیگنالینگ رادیویی در پهنه آبی استان هرمزگان نیز 
همراستا با وظایف ابلاغی به انجام می رسد. وی هدف از 
انجام تست سیگنال رادیویی در پهنه آبی استان را اطمینان از 
پوشش رادیویی دریایی قابل بهره برداری در نقاط مختلف، 
تشــخیص نقاط کور رادیویي و رفع آن، نیازســنجی آتی 

استقرار ایســتگاه های رادیویی دریایی و همچنین افزایش 
ضریب کیفیت و پایداري ارتباطات رادیویي شــناورهای 
در حــال عبور برابر با قوانین و مقررات بین المللی و ملی 
اعلام کرد. معاون امور دریایی اداره کل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان تأمین ارتباطــات رادیویی مطلوب در محدوده 

آب های تحت پوشش و تقویت فرکانس های رادیویی در 
باندهای مختلف دریایــی را از دیگر اهداف این عملیات 
برشمرد و ابراز داشت: این عملیات با بهره گیری از دانش و 
 توان علمی کارشناسان مجرب و از طریق کمیته مخابرات

 و ارتباطات رادیویی بندر شــهید رجایی به انجام رسیده 

است.
    مکــی زاده یکی دیگر از فوایــد انجام این عملیات را 
ارزیابی میزان پایداري و سطح نفوذ سیگنال هاي رادیویي 
از ساحل به دریا و از دریا به دریا در شرایط اضطرار اعلام 
کرد و افزود: ماحصل انجام این تســت ها احصا موانع و 

برطرف نمودن نقاط کور و تقویت نقاطی است که با ضعف 
ســیگنالی روبرو هستند تا در نهایت پوشش کامل ارتباط 
رادیویي برای تردد ایمن شناورها صورت پذیرد . مکی زاده 
در پایان ضمن تاکید بر انطباق ایســتگاه های ســاحلی 
ارتباطات دریایی سازمانی و غیر سازمانی با استانداردهای 
ملی و بین المللی در آب های حاکمیتی خاطر نشان کرد: با 
بهسازی ایستگاه های رادیویی دریایی فعلي و توسعه آنتن ها 
در آب های هرمزگان به بالاترین استانداردهای روزدست 

خواهیم یافت.

تقویت و بهسازی ایستگاه های رادیویی دریایی منطبق با استانداردهای بین المللی

   گروه خبر // عملیات تعمیرات اساسی کشتی فله بر ۲۲5 متری آروین 
متعلق به شرکت کشتی رانی ایران با موفقیت در ایزوایکو انجام و این 

کشتی به مأموریت بین المللی خود بازگشت. 

   به گزارش خبرنگار دریا ، تعمیرات اساســی کشــتی های غول پیکر در 
واحدهای کشتی سازی منطقه خلیج فارس امری مهم و راهبردی است که 
اکنون در مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران با کارنامه موفقی در 
حال اجرا است.به تازگی و بر اساس اطلاعات ارائه شده از سوی ایزوایکو، 
عملیات تعمیرات اساسی کشتی فله بر 226 متری آروین متعلق به شرکت 
کشتی رانی ایران در مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران انجام و این 
کشــتی پس از پایان عملیات تعمیرات اساسی از حوض خشک ایزوایکو 
خارج و جهت از ســر گیری ماموریت به ناوگان بزرگ شرکت کشتیرانی 
ایران پیوســته است.این شــناور با طول 22۵ متر، عرض 28متر و ارتفاع 
19.۵ متر یکی از شــناورهای فله بر متعلق به شرکت کشتیرانی جمهوری 
اسلامی ایران است که جهت انجام تعمیرات دوره ای در داک خشک مجتمع 

کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران از آب گیری شد و عملیات های مهم 
تعمیراتی همچون اورهال شافت و پروانه، اورهال موتورخانه کشتی، تعمیر 
استراکچر و رنگ آمیزی، اکومودیشن، تمیزکاری مخازن کشتی، رنگ آمیزی 
مخازن کشتی، سندبلاست بدنه بیرونی و رنگ آمیزی بدنه کشتی، جوشکاری 
روی عرشه و بدنه، تمیزکاری موتورخانه، تعمیر الکتروموتور، تعمیر سیستم 
هیدرولیک کشــتی، تعمیر وینچ ها،  زنجیر و لنگر کشتی از عمده تعمیراتی 
است که بر روی این شناور انجام شد.تمامی مراحل تعمیرات این شناور در 
ایزوایکو و به دست متخصصان داخلی  به انجام رسیده و این شناور از 18 
آذرماه امسال عملیاتی شده و به ناوگان کشتی رانی جمهوری اسلامی ایران 
پیوسته است.ایزوایکو با وسعت 1100 هکتار بزرگ ترین زیرساخت دریایی 

کشور محسوب می شود.

پایان تعمیرات اساسی یک فله بر 225 متری در ایزوایکو 

گروه خبر// حجت الاسلام محمد کاظم مناقبیان بر اثر 
تصادف دعوت حق را لبیک گفت. 

 حجت الاســلام محمــد کاظــم مناقبیان امــام جمعه 
 پیشــین جاســک و هرمــز دعــوت حــق را لبیــک 

گفت.
  وی در جــاده رودان در پــی ســانحه تصــادف دچار 

جراحت شــدید شــده و تلاش ها برای نجات جان وی 
 بی اثر ماند و این اســتاد حوزه و دانشــگاه بدرود حیات 

گفت.
   به گزارش فارس، حجت الاســلام مناقبیــان بارها در 
سخنان خود در نماز جمعه جاسک از وضعیت جاده های 

شرق استان نیز انتقاد کرده بود.

امام جمعه پیشین جاسک و هرمز دعوت حق را لبیک گفت 

    

گروه خبر // مدیرکل نوسازی، توسعه 
و تجهیز مدارس هرمزگان گفت:بخش 
قابل توجهی از مدارس اســیب دیده 
 در زلزلــه فین در اســرع وقت آماده 

بهره برداری است.
   بــه گــزارش خبرنگار دریا ، ســید 
فخرالدین هاشــمی با حضور در شورای 
آموزش و پرورش منطقه فین اظهارکرد: 
ســاختمان های مــدارس در زلزله فین 
آزمون خوبی را پشت سر گذاشتند و تعداد 
زیادی از این مدارس بعنوان ساختمانهای 
پشــتیبان و خدمات رســان در اختیار 

نیروهای امدادی و جهادی و هلال احمر 
قرار گرفت.وی با اشــاره به اینکه پس از 
زلزله فیــن برای دهمین بار در این منطقه 
برای بررســی وضعیت مــدارس حضور 
یافته ،افزود: با وجود نبود اعتبارات لازم 
از پیمانکاران خواســته در منطقه حضور 
پیدا کرده و کار را آغاز نمایند.این مسوول 
با بیان اینکه ســهم استان از مدارس غیر 
اســتاندارد در کشور 10 درصد می باشد، 
تصریح کرد: مشکلات و دغدغه های مردم 
منطقه فین دغدغه  خاطر مجموعه نوسازی 
نیز می باشد. هاشــمی با تاکید بر اینکه 

بخش قابل توجهی از مدارس آسیب دیده 
در زلزله در اسرع وقت آماده بهره برداری 
خواهد شد، خاطرنشــان کرد: 8کانکس 
در اختیار منطقه فین قرار داده شــده و 2 
کانکس دیگر هم امروز در منطقه تحویل 
داده می شــود.به گفته وی، تا پایان هفته 
کار تعمیرات مدارســی که نیاز  به تعمیر 
داشــته به اتمام می رسد .وی همچنین از 
آغاز عملیات اجرایی دو مدرسه تخریبی 
در هفته آینده با مشارکت اتاق بازرگانی 
اســتان خبر داد و افزود: عملیات اجرایی 
بخش قابل توجهی از مدارسی که نیازمند 

تخریب و بازســازی هستند طی ماه آتی 
اجرا خواهد شد.مدیرکل نوسازی، توسعه 
و تجهیز مدارس هرمزگان در پایان اظهار 
کرد: بایســتی زلزلــه  رخ داده در منطقه 

فیــن را که به عنوان یــک تهدید بوده به 
یک فرصت تبدیــل کنیم و با تمام همت 
در تلاش هســتیم مشکلات را به حداقل 

برسانیم.

مدیرکل نوسازی ، توسعه و تجهیز مدارس هرمزگان عنوان کرد

بهره برداری از مدارس مناطق زلزله زده در اسرع وقت


